



# International Waters Project

Strengthening the management of coastal fisheries, freshwater, and waste in the Pacific Islands



## What is the International Waters Project ?

The International Waters Project (IWP) is working with pilot communities in 14 Pacific Island countries to find practical ways to strengthen environmental management in three key areas : *coastal fisheries, waste reduction, and freshwater protection.*

IWP is working with these pilot communities to try and understand the root causes of resource management problems and to identify possible low cost solutions that can help countries improve resource management at the national level.

## Working together

In each country a National Coordinator has been appointed within a lead government agency to manage the project. A National Task Force consisting of key stakeholders from government, non-government agencies, and the local community, has been appointed to support the National Coordinator. This Task Force is responsible for using the lessons provided by the community-based activities to improve the management of resources at the national level.

## Who are IWP's partners ?

The IWP is funded through the Global Environment Facility (GEF) and co-managed by the Secretariat of the Pacific Regional Environment Programme (SPREP) and the United Nations Development Programme (UNDP). This seven-year, \$US8.5 million, project is scheduled for completion in December 2006.

## Three key focus areas

### COASTAL FISHERIES

Federated States of Micronesia  
The village of Riiken in Gagil, Yap

#### Niue

Communities of Alofi North and Makefu

#### Solomon Islands

The villages of Chea and Mbili Passage in Marovo Lagoon

#### Vanuatu

The community of Crab Bay in Malekula Island

### FRESHWATER PROTECTION

#### Cook Islands

The Takuvaine community, Rarotonga

#### Samoa

The village of Lepa and Apolima Island

### WASTE REDUCTION

#### Fiji

The village of Vunisinu in Rewa, Viti Levu

#### Kingdom of Tonga

The village of Nukuhetulu in Tongatapu

#### Kiribati

The Bikenibeu West, South Tarawa

#### Papua New Guinea

The village of Barakau

#### Republic of the Marshall Islands

The village of Jenrok in Majuro Atoll

#### Republic of Nauru

The community of Buada

#### Republic of Palau

The village of Chollei in the district of Ngarchelong, Babeldaob

#### Tuvalu

The villages of Alapi and Senala in Funafuti

For more information contact :

International Waters Project, SPREP

PO Box 240, Apia, Samoa

T +685 21929, F +685 20231, [iwp@sprep.org](mailto:iwp@sprep.org), [www.sprep.org](http://www.sprep.org)



# Projet des eaux internationales

Renforcer la gestion des pêcheries côtières, des eaux douces et des déchets dans les îles du Pacifique



## Qu'est-ce que le Projet des eaux internationales ?

Le Projet des eaux internationales collabore avec des communautés pilotes de 14 pays insulaires océaniques à la recherche de moyens pratiques permettant de renforcer la gestion de l'environnement dans trois domaines clés : *les pêches côtières, la réduction des déchets et la protection des eaux douces.*

Il s'attache à comprendre les causes profondes des problèmes de gestion des ressources et à identifier des solutions économiques pouvant aider les pays dans ce domaine.

## Un travail de collaboration

Un coordinateur national a été nommé dans chaque pays pour gérer le projet au sein d'un organisme public. Un groupe de travail national regroupant les principales parties concernées - organismes publics et non gouvernementaux et communautés locales - a été nommé pour le soutenir. Ce groupe de travail est chargé d'améliorer la gestion des ressources nationales en se fondant sur les enseignements tirés des activités communautaires.

## Les partenaires du Projet des eaux internationales

Ce projet est financé par le Fonds pour l'environnement mondial (FEM) et cogéré par le Secrétariat du Programme régional océanique de l'environnement (PROE) et le Programme des Nations Unies pour le développement (PNUD). Il bénéficie d'un budget de 8,5 millions de dollars É.-U. sur sept ans et devrait s'achever en décembre 2006.

## Trois domaines clés

### PÊCHES CÔTIÈRES

États fédérés de Micronésie  
Le village de Riiken à Gagil, Yap

Nioué  
Les villages de Alofi North et Makefu

Îles Salomon  
Les villages de Chea et Mbili au lagon Marovo

Vanuatu  
La communauté de Crab Bay de l'île de Malekula

### PROTECTION DES EAUX DOUCES

Îles Cook  
La communauté de Takuvaine, Rarotonga

Samoa  
Le village de Lepa et l'île d'Apolima

### RÉDUCTION DES DÉCHETS

Fidji  
Le village de Vunisinu à Rewa, Viti Levu

Royaume des Tonga  
Le village de Nukuhetulu à Tongatapu

Kiribati  
La communauté de Bikenibeu West, South Tarawa

Papouasie-Nouvelle-Guinée  
Le village de Barakau

République des Îles Marshall  
Le village de Jenrok sur l'atoll de Majuro

République de Nauru  
La communauté de Buada

République de Palau  
Le village de Chollei dans le district de Ngarchelong, Babeldaob

Tuvalu  
Les villages de Alapi et Senala à Funafuti

Programme régional  
océanien de l'environnement

Pour plus d'informations, veuillez contacter :

Projet des eaux internationales, PROE  
PO Box 240, Apia, Samoa

T +685 21929, F +685 20231, E [iwp@sprep.org](mailto:iwp@sprep.org), [www.sprep.org](http://www.sprep.org)